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FORMANDSMØDE 

Aarhus Universitets-Sport, Studenternes hus, Frederik Nielsens Vej 4, Byg. 1420,  

8000 Aarhus C, www.aus.au.dk, E-mail: kommunikation@aus.au.dk 

Mødedato: 21/11/2023  

Mødelokale: M1.1 i Studenterhuset  

Indkaldte: Formænd/bestyrelsesmedlemmer fra alle 18 AUS medlemsklubber 

Formand: Erik Meineche Schmidt  

AUS: Johan Obenhausen Selmer, Kathrine Løth Lysdahl 

Fraværende: Team Aarhus Floorball, Jydsk Akademisk Fægteklub, Aarhus Stundenter 
Gymnastik og Fitness, Jydsk Akademisk Jagtklub, Kenikan, Skakklubben af 1968, 
Akademisk Skytteforening Aarhus, Aarhus Studenter Cykling, Aarhus Studenternes 
Svømning.  

Dagsorden  

Formalia  

1. Valg af referent.  
2. Godkendelse af dagsorden.  
3. Godkendelse af referat fra sidst.  

Information  

1. Beretninger fra foreningerne. Hvordan går det? (Kathrine, AUS) à 7 ud af 14 
klubber repræsenteret.  

a. AUS Basket: I AUS Basket går det overordnet godt. Der er dog både 
problemer med rekruttering af trænere og så mister klubben materialer i 
form af bolde. Det går godt. Klubben har pt. lige under 100 medlemmer og 
søger særligt flere kvindelige spillere. Klubben deltager i lederakademiet ved 
DGI, som de er rigtig glade for.  

b. Aarhus Studenternes Volleyball (ASV): I ASV går det overordnet godt. Der er 
lidt færre medlemmer end vanligt, da nogle af de nye mindre klubber, 
tiltrækker ASV’s medlemmer. Klubben har været heldige med rekrutteringen 
af trænere og har 1-2 trænere på alle hold. Måtte desværre i midten af 
september sige farvel og tak til indkøbte liga dame træner. Dette er dog løst 
nu. Der er trådt tidligere trænere til og damerne er stadig helt i top med en 
nummer 1 placering. Herrerne rykker opad, hvilket er rart at se. Ligger 
nummer 4. Klubben er pt. i gang med planlægning af final four, som bliver 
sidste omgang for klubben. De vil gerne prøve noget andet - eventuelt noget 
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internationalt. Vandt idrætssamvirkets frivilligpris i år og har brugt pengene til 
at købe t-shirts til medlemmerne.  

c. Akademisk Badminton Klub (ABK): Det går udmærket i ABK. Klubben har 
haft svært ved at rekruttere medlemmer siden corona og har derfor lavet et 
holdfællesskab med en anden klub (Sabro Badminton Klub) for at skabe en 
større klub. Klubben mangler herrespillere og har rigtig mange piger. 
Sammenlægningen af de to klubber virkede som en god løsning, men 
skaber også mange udfordringer, både ift. kultur, økonomi (adskilte 
økonomier) og prioriteringer generelt. Spændt på fremtiden i klubben.  

d. Lommeulken: Det går som altid godt. Klubben er meget stabil ift. medlemstal 
og økonomi.  

e. Aarhus Studenter Roklub (ASR): I ASR går det godt. Klubben har været 
opadgående i antallet af medlemmer siden 2020. Klubben prioriteter i høj 
grad aktiviteter både ift. roning og sociale aktiviteter. Klubben oplever 
desværre en stor udskiftning i medlemmer hvert år, hvor mange starter og 
stopper igen. Dette gentager sig. ASR arbejder derfor på at få flere til at blive 
i klubben. For første gang i lang tid er klubben flere studerende end voksne 
medlemmer. Har startet universitetsroning op - vil gerne til konkurrencer med 
dette mod andre universiteter.  

f. Aarhus Adventure: Det går godt i Aarhus Adventure. Klubben har omkring 50 
medlemmer og har fået mange nye med som kommer til træningerne. Dette 
har skabt en god ny kerne i klubben og det giver en god energi - Har også 
deltagere med på DGI’s lederakademi. Dette er klubben også meget glad 
for.  

g. Aarhus Universitets Ultimate: Det går godt hos ultimate. Klubben har omkring 
75 medlemmer og en del nye studerende. Nemt at få trænere i år, da 
klubben var arrangører af DM indendørs i år og sikrede guldmedaljer, hvilket 
skaffede klubben en plads til klub EM, som afholdes i Herning. Klubben har 
nogle stærke kræfter, der gerne ville træde til som trænere. Har også haft 
spillere med på landsholdet på både kvinde- og herreholdet. Vil gerne 
bygge kunstgræsbane. Klubben har fået en del midler fra kommunen til 
dette og håber, at kunne komme i gang med dette til sommer, da det 
generelt er et stort problem at skaffe baner.  

h. JAI-Fodbold: Det går også godt i JAI-Fodbold. Sæson sluttede midt 
november og starter op i slut januar 2024 igen. Har haft et godt år økonomisk, 
men ser desværre en nedgang i medlemmer. Klubben mangler trænere til 3 
hold, men er med i et projekt med Aarhus Kommune og DBU, hvor der er 
praktikanter, der hjælper klubben med at løse den problemstilling de næste 
3 uger. Har ikke fået så mange udvekslingsstuderende som klubben plejer, 
men dem der kommer, bliver også i klubben. Deltager også i lederakademiet 
og er glade for det. Vil gerne deltage i Student Organisation Fair d. 30. 
januar.  

2. Kontaktinformationer til klubberne (Kathrine, AUS). 
3. Information om Danmarks Største Fredagsbar og Idrætsdag 2023 (Johan, AUS) 

a. Vi havde efter problemerne ved sidste års DSFI et rigtig godt DSFI i år. Dem 
der var ansat i projektgruppen til at lave det i år var ekstremt kompetente. 
Afholdelse, opsættelse og oprydning gik bedre end nogensinde før.  
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b. Resultatmæssigt får vi et pænt overskud. Det ligger på den gode side af 
400.000 kroner i overskud. Det er det, vi er sikre på indtil videre. Vi har 
arbejdet hårdt for, at det ikke skulle gå, som det gik sidste år.  

c. Alt der vil blive gjort ved DSFI i fremtiden skal være positivt. Vi kan nok ikke 
regne med samme størrelse overskud i fremtiden, da vi traf nogle 
beslutninger i år, for at sikre, at det ikke skulle gå galt.  

d. Vi kunne godt tænke os, at der skrues en lille smule ned for deltagerantallet i 
fremtiden, så der er plads og for at sikre, at det bliver en god dag for alle.  

4. Økonomien i AUS efter ”katastrofen i 2022” (Erik, Formand).  
a. Hvis vi ser på de seneste tre år, så får vi et årligt tilskud fra universitetet på 

850.000 kroner. Det har været højere, men universitetet ville spare 2 % om 
året. Det er de dog holdt op med igen, så vi kan nok være sikre på, at vores 
tilskud er stabilt nu.  

b. Vi bruger 500-550.000 kroner på driftstilskud til klubberne. Så har vi løn til 
ledelsen, og vi betaler de administrative gebyrer. Det løber tilsammen op i 
cirka 300.000 kroner +/- lidt. Det afhænger af, hvor mange der er ansat i 
ledelsen.  

c. Der betales efter overenskomster til ledelsen.  
d. Tilskuddet fra AU svarer til det, vi udbetaler i støtte til klubberne og i løn til 

administrationen/ledelsen. Hovedreglen er, at resultatet går i nul, hvis vi kun 
betaler de to poster (tilskud til klubber og løn til administrationen) 

e. Vi har en egenkapital i form af kontanter i banken. Den ligger godt og vel på 
300.000 kroner. Den blev halveret efter sidste års DSFI.  

f. Vi har penge på kistebunden, men vi er på den, hvis der kommer uforudsete 
udgifter.  

g. Eriks (formand) bud er, at vi fremover vil se fornuftige resultater fra DSFI, som 
er nogenlunde identisk med resultatet på vores regnskab.  

h. Vores egenkapital runder omkring 500.000 ved årsskiftet og vi ligger derfor 
på et fornuftigt niveau.  

i. ASG (Gymnastik) var i beknebenheder ved årets repræsentantskabsmøde 
og manglede penge til at fortsætte aktiviteterne. Vi betalte dem et forskud 
på den forventede støtte, og så lånte de penge af os også. De er betalt 
tilbage og ASG er på rette spor igen både i bestyrelsesarbejdet, foreningen 
og økonomisk. Eksempel på at sige, at vi har penge i kassen og det betyder, 
at hvis nogle har behov for en hjælpende hånd til et eller andet, er vi åbne 
for henvendelser.  

5. Surf tur til Marokko i samarbejde med De Brede Planker i påsken 2024 (Kathrine, 
AUS). 

a. Information om surf turen til Marokko.   
b. Link til info og tilmelding: https://dbpadventures.com/rejser/aarhus-

universitets-sport-surftur/  

Diskussion/beslutninger  

1. AUS eller AU Sport? Hvad skal vi kalde os selv og hvornår? (Erik, Formand).  

https://dbpadventures.com/rejser/aarhus-universitets-sport-surftur/
https://dbpadventures.com/rejser/aarhus-universitets-sport-surftur/
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a. Vores forening hedder Aarhus Universitets-Sport. I daglig tale kalder vi os 
AUS. Nogle fik den tanke, at man kunne gøre det klarere, hvad forkortelsen 
betyder, ved at sige, at i stedet for AUS, så omtaler vi os AU Sport.  

b. Det kan give mening i en branding sammenhæng.  
c. Erik (formand) foreslår ikke, at vi skal til at lave nye vedtægter osv., blot at vi 

bør prøve på en eller anden måde, at kalde vores forening AU-Sport.  
d. Mange er nemlig i tvivl om, hvad AUS  
e. Vi arbejder videre med dette! 

Afrunding  

1. Eventuelt. 
a. Sara (VSK).  

i. 2. december fra 14-16 spiller ASV første hjemmekamp i Aarhus 
Gammel Stadionhal à Klubben tilbyder fribilletter til de andre AUS 
klubber - Man skal blot skrive en mail til asv@asv.dk og så kommer 
navne på i døren.  

ii. Sara (ASV) sender mail med informationer til Kathrine (AUS). Dette 
sendes ud til de resterende medlemsklubber.  

iii. Spørgsmål: ASV har fået en besked fra holdsport angående et nyt 
månedsgebyr på 50 kr. Er det noget, klubben selv skal betale? Erik 
svarer, at dette dækker AUS. Johan (AUS) tager en snak med 
holdsport ift. om dette skal betales, da vi har en særlig kontrakt med 
holdsport.  

iv. Skal eventuelt meldes ud til andre klubber også.  
v. Ift. DSFI - ASV havde fået et indtryk af, at der blev lovet fribilletter til 

dem, der skulle gøre rent om lørdagen, men det var der ikke alligevel. 
Svært for os (ASV), når vi lover vores medlemmer, at de får en billet for 
at gøre rent, når de ikke gør det alligevel.  

1. Vi (AUS) vil gerne give klubberne muligheden for næste år, at 
kunne få et almindeligt fredagsarmbånd, til dem, der kommer 
og rydder op om lørdagen.  

2. Vi tager det med videre til diskussion til 
repræsentantskabsmødet, men der er stor opbakning til dette til 
formandsmødet.  

a. Det er vedtaget, at der skal laves en løsning ift. billetter til 
lørdagsfrivillige næste år.  

b. Marie (ABK).  
i. Hvor mange medlemmer skal være studerende i en klub? à 

Tilskuddet fra AUS er bestemt af, hvor mange studerende der er i 
klubben.  

2. Næste formandsmøde i 2024. 
a. Oktober/november 2024. Samme format som i år.  
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